



ES ledergruppemøde – torsdag den 15. marts, 2018 kl. 9.00 – 12.00 i A1-112

Deltagere: Børge Lindberg (BLI), Thomas Bak (TBA), Preben Mogensen (PM), Kim Olesen (KO), Peter Koch (PK), Gert Frølund Pedersen (GFP), Ove Andersen (OA), Petar Popovski (PP), Reza Tadayoni (RT), og gæster Christian Müller og Henrik Blach Poulsen fra EST under Budget 2019-punktet.

Afbud: Gitte Lynge (GL)

Referent: Charlotte Skindbjerg Pedersen (CSP)

1. Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen blev godkendt og LG præsenterede sig for gæsterne.

2. Budget 2019

Oplæg af Christian Müller (CM) og Henrik Blach Poulsen (HBP) fra EST.

Den præsenterede model gælder for EST 2019. Slides udsendes til LG efter mødet.

3. Proces for universitetsbred prioritering af uddannelses- og basisforskningsmidler (2*5%)

TECH har igangsat en proces som sikrer gode forslag til Rektoratet om, hvordan vi på TECH ønsker at udmønte 2x5% midlerne – opfølgning på sidste møde

BLI udleverede det første udkast til prioritering af indsatser fra TECH.

PP og BLI er blevet bedt om at lave en revideret beskrivelse af indsatsen vedr. Industri 4.0 mht. digitale teknologier hertil. PP præsenterede det fulde oplæg i sin nuværende form for at give LG mulighed for at komme med input. En vigtig pointe fra LG var at TECH ikke skal konkurrere med ENG om Industri 4.0, men samarbejde.

Sektionerne indsender input til TBA senest fredag formiddag vedr. HRI-indsatsen for at få instituttet mere involveret.

Det samlede TECH-katalog indeholder hovedsageligt nye initiativer og det er potentielt problematisk, da det kan komme til at presse driften på nuværende og allerede planlagte aktiviteter. De mange langsigtede projekter kan også nemt komme til at låse de strategiske midler i årene fremover.

Der blev på mødet ikke tid til at gennemgå øvrige projekter, men ES er desuden meget involveret i projekterne vedr. digitalisering i undervisningen.

Deadline for endelige beskrivelser til TECH er mandag den 19/3 da Rektor skal have det endelige dokument den 22/3.

4. Forsknings- og uddannelsesevaluering

Opfølgning på sidste møde

TL har bedt om møde med BLI og TBA og LG vil blive informeret efterfølgende.



5. Ejerskab af uddannelser

Opfølgning på sidste møde

TBA har lavet et oplæg vedr. "Robotics" og sendt det til BLI og OA. Dette forslag deles med hele LG. Oplæg vedr. de øvrige uddannelser er i gang og kommer snarest. Alle forslag diskuteres på næste LG-møde.

6. Lab. renovering

Møderne med BYGST er genoptaget og vi skal derfor i gang med at definere ønsker og behov, samt nedsætte arbejdsgruppe

Forundersøgelsen er halvvejs mht. til at klarlægge økonomien for renoveringen af FRB7 A, B og C. Når denne er på plads involveres en totalrådgiver efter forudgående udbud.

Det økonomiske overslag for projektet er baseret på, at der fremadrettet kun bliver to lab. områder – i C-stuen og B-stuen (- B5, som er opsagt i stueplan). Der blev ytret ønske om at have kontorplads i nærheden af lab. Der kunne også ses fordele i at samle labs for hele instituttet og dermed fremme opstillinger på tværs på sektioner.

70% af nuværende cellekontorer og –grupperum bevares - andre åbnes op og gøres lysere, men der er ikke ønske om glasvægge og store vinduer. DE-klubben er også medregnet i renoveringen men skal måske flytte til nye lokaler.

Der er afsat 54 mio. kr. til lab. og 40 mio. kr. til kontorer og øvrige arealer.

LG bliver bedt om at finde relevante medarbejdere til tre arbejdsgrupper til næste møde; lab., studenterområder og kontorer.

7. Meddelelser (BLI)

Intet under dette punkt

8. Bordet rundt (Alle)

Information samt ledelsesmæssige udfordringer – eller løsninger – til fælles diskussion.

PK er bekymret over, at naboinstitutter kommer længere og længere ind over vores fagområder, og foreslår derfor at vi tager det op som et emne på LG.

Fremadrettet bliver økonomimodellerne i mindre grad KPI-baseret og det stiller øgede krav om politisk gennemslagskraft. Dette kan også være emne på et senere møde.

9. Evt.

Intet under dette punkt.

Referatet er godkendt